
 
 
 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
Rådet för tillgänglighet och delaktighet  

Sammanträdesdatum 
2023-08-23                                        Sida 1 (8) 

 

  
Sekreterare   
 Annika Andersson 

 
 

 

Ordförande   
 Eva Karlsson 

 
 

 

Justerande         
 Katarina Kaspersson  

 

 

 
Plats och tid 

 
Landvettersjön kommunhuset i Mölnlycke/Distansmöte 
Microsoft Teams, kl. 16.30-18.30 

  
Ledamöter Eva Karlsson (M), ordförande 

Katarina Kaspersson, vice ordförande 
Gun Wågsjö (C)  
Kajsa Lackovic (S)  
Steinar Walsö-Kanstad (KP) 
Göran Fohlin  
Birgitta Garnemark 
Eva Sördal 
Margareta Oscarsson 
Jenny Bramstång 
Åsa Gunnarsdotter 

  
Övriga närvarande Karin Ivarsson Lindell, verksamhetschef funktionsstöd § 32  

Tina Christensen, utredare §§ 33–34 
Annika Andersson, sekreterare 
 

  
Utses att justera Katarina Kaspersson 
  
Justeringens plats och tid Kommunhuset i Mölnlycke, 2023-08-30, kl. 12.00 
  
Protokollet omfattar 
 
Förvaringsplats för protokollet 

§§ 32 - 38 
 
Kommunkansliet, arkiv 
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§ 32 

Information om brukarundersökningar – sektorn för socialtjänst 

Karin Ivarsson Lindell, verksamhetschef funktionsstöd informerar om resultat i 
brukarundersökningar. 

Brukarundersökningen riktar sig till vuxna personer med funktionsnedsättning inom boende, 
boendestöd och daglig verksamhet/sysselsättning enligt lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen (SoL) samt personlig assistans.  

Syftet med undersökningen är att få kunskap om hur brukarna upplever kvaliteten i 
verksamheterna, för att sedan tillsammans med brukarna satsa på utveckling och förbättring. Det 
har varit en hög svarsfrekvens vid de senaste brukarundersökningarna, vilket är positiv då det blir 
lättare för förvaltningen att utifrån undersökningen arbeta med förbättringspunkter. 

Några av fokusområdena utifrån brukarundersökningarna 2022 och 2023 är fortsatt 
kommunikation och ökad känsla av trygghet.  

 

 

Rådet för tillgänglighet och delaktighets behandling  

Rådet för tillgänglighet och delaktighet noterar informationen.  

Rådet för tillgänglighet och delaktighet delges presentationen med protokollet. 
_____ 
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§ 33 

Information om taxor och avgifter i socialtjänsten 

Den 13 juni § 31, lämnade rådet för tillgänglighet och delaktighet synpunkten att styrdokumenten 
kring taxor och avgifter ibland kan kännas svårförståeliga. Rådet efterfrågade därmed att vid ett 
senare tillfälle få en dragning om ämnet. Tina Christensen, utredare på sektorn för socialtjänst, 
informerar således i ärendet. 

En taxa är en beräkningsgrund, medan en avgift är resultatet av en uträkning. En avgift är något 
som har bestämts utifrån taxans bestämmelser. Det finns olika lagar och styrdokument som är 
grundläggande för taxor och avgifter, där det framkommer vilka insatser som får avgiftsbeläggas. 
Ett exempel där en avgift får tas ut enligt socialtjänstlagen är hemtjänst.  

Härryda kommun har riktlinjer för beräkning av avgiftsutrymmet. Det bestäms idag utifrån 
inkomstnivå minus ett förbehållsbelopp. Förbehållsbeloppet baseras på bostadskostnad plus 
minimibelopp, som i sin tur är ett schablonbelopp och ska täcka normala levnadskostnader. 

 

 

Rådet för tillgänglighet och delaktighets behandling  

Rådet för tillgänglighet och delaktighet noterar informationen. 

Rådet för tillgänglighet och delaktighet delges presentationen med protokollet. 
_____ 
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§ 34 

Information om revidering av taxan i Härryda kommun 

Tina Christensen, utredare, informerar om revidering av taxan, det vill säga beräkningsmodellen i 
kommunen, samt riktlinjerna för beräkning av avgiftsutrymmet. 

Kommunfullmäktige beslutar huruvida en insats, tjänst eller nyttighet ska vara avgiftsbelagd samt 
hur avgiften ska beräknas.  

Ambitionen med en revidering är att skapa ett (1) styrdokument med beräkningsgrunder för 
insatser, tjänster och nyttigheter som är avgiftsbelagda inom socialnämndens verksamhetsområde. 

Det föreslås en ny hantering av måltider inom funktionsstöd där måltidsavgiften för de som bor på 
gruppboende med stöd av LSS tidigare har varit obligatorisk. Förslaget är att det ska vara valfritt 
för den enskilde att teckna måltidsabonnemang, alternativt att själv sköta mathållningen. 

Rådet lämnar följande synpunkter i ärendet: 

• Det finns en risk om den enskilde väljer att sköta mathållningen själv, att det inte sköts på 
ett sätt för det egna bästa. Det är då viktigt att personalen stöttar så att det enskilde får i sig 
bra och näringsrik mat. 

• Det är viktigt med luft mellan styckena i ett styrdokument, för läsvänligheten.  

 

 

Rådet för tillgänglighet och delaktighets behandling  

Rådet för tillgänglighet och delaktighet noterar informationen och rådets synpunkter. 

Rådet för tillgänglighet och delaktighet delges presentationen med protokollet.  
_____ 
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§ 35 

Information om hur kommunen arbetar med frågan om synskador 

På rådets sammanträde 13 april § 24 lämnade Jenny Bramstång, representant för synskadades 
riksförbund (SRF), önskemålet att få information om hur kommunen arbetar med hanteringen av 
synskadade. Frågorna lämnades då i bilaga till protokollet. Rådet har delgetts bilagan Svar på 
frågor från synskadades riksförbund med kallelsen. 

Rådet är positiva till svaren från förvaltningen i frågan. Synskadades riksförbund (SRF) tar med 
sig svaren till föreningens interna möte och återkommer med vidare frågor. 

Rådet lämnar följande synpunkter i ärendet: 

• Fixartjänsten är något mycket positivt. 

• Det är viktigt att frågar och insatser kopplat till synnedsättning inte enbart behandlas som 
frågor som berör äldre personer. Det är fler i samhället som behöver dessa insatser, utöver 
personer som är 65+ år. 

• Härryda kommun har varit föregångare i den digitala utvecklingen vad gäller 
synnedsättningar, vilket är något att vara stolt över. Det är positivt när föreningsliv och 
offentlig verksamhet vill mötas och lära av varandra. 

 

 

Rådet för tillgänglighet och delaktighets behandling  

Rådet för tillgänglighet och delaktighet noterar informationen och rådets synpunkter. 
_____  
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§ 36 

Rapport från kommunstyrelsen och nämnderna 

Eva Karlsson, ordförande, informerar från kommunstyrelsen, socialnämnden och nämnden för 
utbildning, kultur och fritid, om ärenden som berör rådets organisationers intresseområden.  

Protokoll och handlingar från kommunstyrelsen, socialnämnden och nämnden för utbildning, 
kultur och fritid finns på www.harryda.se. 

Kommunstyrelsens sammanträde den 14 juni 2023: 

Mötet behandlade KS uppsiktsplikt över nämnder och kommunala bolag. Inga frågor som direkt 
berörde rådets intresseområden.  
 

Socialnämndens sammanträde den 20 juni 2023: 

§ 128 Redovisning av uppdrag om att redovisa arbetet inom äldreomsorgen kring demens och 
kompetensutveckling samt samordningen med Västra Götalandsregionen 

§ 130 Information om revidering av ersättningsnivå för hemtjänst och hemsjukvård mellan 
kommuner 

§ 131 Information om kostnad per brukare år 2022 i socialtjänsten 

 

 

Rådet för tillgänglighet och delaktighets behandling  

Rådet för tillgänglighet och delaktighet noterar informationen. 
_____ 
 

  

http://www.harryda.se/
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§ 37 

Delgivningar 

- Protokoll från pensionärsrådet från sammanträde 8 juni 2023 

- Save the date – internationella funktionshinderdagen 29 och 30 november 2023 

 

 

Rådet för tillgänglighet och delaktighets behandling  

Rådet för tillgänglighet och delaktighet noterar informationen. 
_____ 
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§ 38 

Förslag till ärenden på kommande råd 

Rådet ges möjligheten att lämna önskemål på ärenden att diskutera på kommande råd.  

Göran Fohlin, representant från Riksförbundet för utvecklingsstörda barn, ungdomar och vuxna 
(FUB), lämnar önskemålet att rådet får information om gruppboendet Hjorten och om avtalet med 
Nytida AB.  

Birgitta Garnemark, representant från Demensföreningen Mölndal-Härryda (RDR), lämnar 
önskemålet att rådet diskuterar och får information från förvaltningen hur kommunen arbetar med 
unga som får diagnoser såsom demens. Rådet undrar hur de insjuknande och deras anhöriga får 
stöd samt hur ser arbetet ser ut. 

 

 

Rådet för tillgänglighet och delaktighets behandling  

Rådet för tillgänglighet och delaktighet noterar rådets önskemål. 
_____ 
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